
P R O T O K Ó Ł    NR  IX/2015

z sesji Rady Miejskiej w Jaworznie, odbytej w dniu 28 maja 2015 r. w godz. 9.00 – 13.50
w sali obrad w siedzibie własnej przy ulicy Grunwaldzkiej 33.
________________________________________________________________________

W obradach udział wzięli:

1. Radni Rady Miejskiej w Jaworznie - jak stanowi załącznik Nr 1 do prot.
2. Prezydent Miasta                                     - Pan Paweł Silbert  
3. Zastępca Prezydenta Miasta - Pan Dariusz Starzycki   

                                                 - Pan Tadeusz Kaczmarek         
4. Skarbnik Miasta - Pani Wiesława Osuszek
5. Sekretarz Miasta - Pani Ewa Sidełko-Paleczny
6. Doradca Prezydenta Miasta - Pan Kazimierz Kielski 
7. Komendant Wojskowej Komendy Uzupełnień

w Katowicach - Pan płk Piotr Rancia    
8. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego
9. Przedstawiciele telewizji i prasy. 

Porządek obrad sesji.

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Jaworznie.
3. Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w  Jaworznie  w sprawie  określenia  organizacji  i  trybu

działania Gminnej Rady Pożytku Publicznego w Jaworznie. 
4. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie szczegółowych zasad sposobu

i  trybu  umarzania,  odraczania  lub  rozkładania  na  raty  spłaty  należności  pieniężnych
mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  miastu  lub  jego  jednostkom
podległym,  określenia  warunków dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,
w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc publiczną  oraz  wskazania  organów lub  osób
uprawnionych do udzielania tych ulg.

5. Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego za  2014  rok  samorządowej  instytucji  kultury –  Miejskiego
Centrum Kultury i Sportu w Jaworznie.

6. Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  instytucji  kultury  –  Muzeum
Miasta Jaworzna.

7. Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  instytucji  kultury  –  Miejskiej
Biblioteki Publicznej w Jaworznie.

8. Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego za  2014 rok  samorządowej  instytucji  kultury –  „eM Band”
Orkiestry Rozrywkowej Miasta Jaworzna.

9. Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  instytucji  kultury  –  „Archetti”
Orkiestry Kameralnej Miasta Jaworzna.

10.Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  instytucji  kultury  –  Centrum
Kultury – Teatr Sztuk w Jaworznie.
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11. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Szpitala
Wielospecjalistycznego w Jaworznie za 2014 rok.

12.Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Zakładu
Pielęgnacyjno-Opiekuńczego w Jaworznie za 2014 rok.

13.Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Ośrodka
Rehabilitacyjno-Wychowawczego  dla  Dzieci  Niepełnosprawnych  w  Jaworznie
za 2014 rok.

14.Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  Regulaminu  korzystania
z parków i zieleńców na terenie miasta Jaworzna.

15.Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie wyrażenia zgody na oddanie
w drodze  bezprzetargowej  na  okres  do  31  października  2021  roku  części  działki
stanowiącej stanowiącej własność Gminy Miasta Jaworzna, położonej w Jaworznie
w rejonie ulicy Jaworowej oraz Podlesie.   

16.Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zatwierdzenia  Taryfy  dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie
miasta Jaworzna.

17.Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie w sprawie ustalenia rozkładu godzin
pracy aptek ogólnodostępnych działających na terenie miasta Jaworzna. 

18. Informacja  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  o  stanie  bezpieczeństwa
sanitarnego miasta Jaworzna w 2014 roku.

19.Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta
Miasta Jaworzna

20.Informacja o międzysesyjnej działalności Prezydenta Miasta Jaworzna.
21.Interpelacje i wnioski radnych.
22.Wnioski mieszkańców.

   Ad. 1.

Otwarcie sesji.

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym /tekst jednolity: Dz. U.
z 2013, poz 594 z późn. zm./ otwarcia sesji  dokonał  Przewodniczący Rady Miejskiej
Pan Wiesław Więckowski, który na podstawie listy obecności stwierdził, iż na stan 23
radnych w sesji bierze udział 21 radnych, a więc odpowiednia ilość do podejmowania
prawomocnych uchwał.                        
Nieobecnymi  na  sesji  radnymi  byli:  Pani  Grażyna  Bogacz-Sokół  oraz  Pan  Janusz
Ciołczyk.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zwrócił  się  do  radnych Rady Miejskiej  o  powstanie
i  uczczenie  minutą  ciszy  pamięć  radnego  Rady  Miejskiej  kadencji  1994-1998  Pana
Mirosława Ciołczyka. 

Rada Miejska w Jaworznie uczciła minutą ciszy pamięć Mirosława Ciołczyka. 
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Zanim Rada Miejska przystąpiła do ustalenia porządku obrad  Przewodniczący Rady
Miejskiej poprosił Pana płk mgr inż. Piotra Rancie – Komendanta Wojskowej Komendy
Uzupełnień  w Katowicach o dokonanie aktu wręczenia odznaczenia srebrnym medalem
„Za zasługi dla obronności kraju”:

• Panu Prezydentowi Miasta Pawłowi Silbertowi,
• Pani Małgorzacie Sikora,
• Pani Agnieszce Jarzynka.

Pan  płk  mgr  inż. Piotr  Rancia  –  Komendant  Wojskowej  Komendy  Uzupełnień
w  Katowicach  dokonał  aktu  wręczenia  odznaczeń  a  Przewodniczący  Rady  wraz
z Wiceprzewodniczącymi Rady pogratulował odznaczonym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  ogłosił  20  minutową  przerwę  w  obradach.  Zaprosił
Przewodniczących wszystkich stałych Komisji  Rady oraz Wiceprzewodniczących Rady
Miejskiej na spotkanie w sali 122. 
Poinformował również zebranych, że po przerwie obrady sesji Rady Miejskiej poprowadzi
Pani Ewa Zuber – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Jaworznie.     

Przewodniczący Rady Miejskiej opuścił salę obrad.

Na sesję Rady Miejskiej przybył pan radny Janusz Ciołczyk.

Ustalenie porządku obrad.

Po  wznowieniu  obrad  Pani  Ewa  Zuber  - Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej
stwierdziła,  że  porządek  obrad  sesji  Państwo  Radni  otrzymali  wraz  z  zaproszeniem
na sesję. Zwróciła się z zapytaniem, czy do przedstawionego porządku obrad są wnioski
o uzupełnienie lub zmianę?

Prezydent Miasta Jaworzna zwrócił się o wprowadzenie projektów uchwał:

• jako pkt  3a -  projektu  uchwały Rady Miejskiej  w  Jaworznie  w sprawie  zmian
w uchwale budżetowej na 2015 r. miasta Jaworzna,

• jako pkt 3b -  projektu uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie w sprawie zmiany
uchwały w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta Jaworzna na lata
2015-2025.

Wyjaśnił, że powodem wprowadzenia ww. projektów uchwał jest otrzymanie dodatkowych
środków na inwestycje  na drogach publicznych powiatowych i  wojewódzkich oraz  na
drogach  powiatowych,  wojewódzkich  i  krajowych  w  granicach  miasta  na  prawach
powiatów. Minister Finansów przyznał dla miasta Jaworzna środki z rezerwy subwencji
ogólnej z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji  drogowej „Przebudowa DK 79
w Jaworznie „Miasto Twarzą do Autostrady” Etap VI – budowa kładki dla pieszych nad
DK 79”.

I Zastępca Prezydenta Miasta – Pan Dariusz Starzycki zwrócił  się o wprowadzenie do
projektu  uchwały  ujętego  w  pkt  3 autopoprawki  o  następującej  treści:  § 3  otrzymuje
brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni, od dnia ogłoszenia w Dzienniku
Urzędowym Województwa Śląskiego, z mocą obowiązującą od dnia 01 września 2015
roku”.
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Głosowanie I
nad  wprowadzeniem  w pkt  3a porządku posiedzenia   projektu  uchwały Rady Miejskiej
w Jaworznie w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2015 r. miasta Jaworzna.

Rada Miejska w Jaworznie przy 15 głosach „za”, 3 głosach „przeciw” i  3 głosach
„wstrzymujących się” dokonała zmiany porządku obrad. 

 Głosowanie II
nad  wprowadzeniem  w  pkt  3b porządku  posiedzenia  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej
w Jaworznie w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta
Jaworzna na lata 2015-2025.

Rada Miejska w Jaworznie przy 14 głosach „za”, 3 głosach „przeciw” i  4 głosach
„wstrzymujących się” dokonała zmiany porządku obrad. 

Rada Miejska w Jaworznie przyjęła porządek obrad sesji. 

Ad. 2.

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Jaworznie.

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała,  że  protokół  z  sesji  Rady Miejskiej,  która
odbyła się  23 kwietnia 2015 r. był  wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej  jak
również dostępny był na stronie internetowej miasta.

Zgodnie z § 55 ust. 5 Statutu Miasta Radni mogli zgłaszać uwagi i poprawki do protokołu
z sesji do czasu rozpoczęcia sesji Rady Miejskiej. 
Żadne uwagi do protokołu nie zostały zgłoszone. Zatem stwierdziła, że protokół z sesji
Rady Miejskiej z 23 kwietnia 2015 r. został przyjęty.

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu  Panu radnemu Pawłowi Bańkowskiemu,
który w imieniu  Klubu JPO złożył  wniosek o ogłoszenie  przerwy w obradach w celu
zebrania  się  wszystkich  stałych  Komisji  Rady,  które  zaopiniowałyby  wprowadzone
do porządku obrad projekty uchwał. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  ogłosiła  15  minut  przerwy  i  zaprosiła
Przewodniczących  poszczególnych  Komisji  do  sali  Nr  2.  Protokół  z  tego  spotkania
stanowi   załąc  znik Nr 2 do protokołu.

Po wznowieniu obrad Rada Miejska przystąpiła do realizacji porządku obrad. 
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Ad. 3.

Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  określenia  organizacji
i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Jaworznie wraz
z autopoprawką   - st  a  nowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że po przeprowadzeniu konsultacji
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego,  do  projektu  uchwały  nie  zostały  wniesione  żadne  opinie,  uwagi  oraz
propozycje zmian zapisów. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy do przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.

Panowi radni Paweł Bańkowski i Janusz Ciołczyk opuścili salę obrad.

W  związku  z  tym,  że  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
Wiceprzewodnicząca  Rady  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
wzięło  udział  19  radnych.  Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  15  radnych
natomiast 4 radnych wstrzymało się od głosu.

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/85/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie określenia organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego w Jaworznie – jak stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

Przed  przystąpieniem do  procedowania  pkt  3a  i  pkt  3b  Wiceprzewodnicząca  Rady
Miejskiej zaproponowała  30  minutową  przerwę  w  obradach  w  związku  z  licznymi
wątpliwościami  dotyczącymi  ww.  punktów.  Poprosiła  o  przeprowadzenie  głosowania
w sprawie przerwy. 
 
Mieszkańców obecni  na  sali  obrad  wyrazili  swoje  niezadowolenie  z  powodu kolejnej
przerwy. 
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Pani  Wiceprzewodnicząca  Rady  wyjaśniła,  że  Rada  Miejska  przegłosowała  punkt
dotyczący  określenia  organizacji  i  trybu  działania  Gminnej  Rady  Pożytku  Publicznego
w Jaworznie ponieważ część Państwa obecnych na sali zainteresowana była właśnie tym
punktem, natomiast o dodatkową przerwę wnioskowali radni. 

Pan Krzysztof Lehnort – prosząc o głos wyjaśnił, że zarówno Klub JPO jak i inne
Kluby ustaliły aby punkt dot.  Rady Pożytku Publicznego przegłosować przed przerwą
właśnie  z  szacunku  dla  mieszkańców,  którzy  bezpośrednio  byli  zainteresowani
wspomnianym punktem. Z uwagi na wprowadzone w punktach 3a i3b projekty uchwał
i  proponowaną  przerwę,  mając  na  uwadze  obecnych  mieszkańców,  zaproponował
przesunięcie punktu „Wnioski mieszkańców” i zrealizowanie go przed przerwą a później
procedowanie nad porządkiem obrad.

Pan Andrzej Węglarz –  rozumie, że głosy z sali, które protestowały przeciwko
kolejnej przerwie, protestowały przeciwko przedłużaniu nadmiernemu sesji. Ponieważ na
dzisiejszą sesję wpłynęły dwa projekty uchwał dot. zmian w budżecie i zmian w WPF,
Pani Skarbnik omówiła je na spotkaniu połączonych Komisji w sali Nr 2. W chwili obecnej
może być dyskusja na co przeznaczyć przyznane przez Ministra Finansów pieniądze i na
to  planowane  było  spotkanie  i  przerwa.  Nic  nie  stoi  jednak  na  przeszkodzie  aby
dyskutować  przy  otwartej  kurtynie,  tu  na  tej  sali,  żeby  na  pytania  odpowiedzieli
odpowiedzieli wszyscy ci którzy przygotowywali propozycje wykorzystania tych środków.
W  związku  z  tym   zaproponował  aby  procedować  tu  na  tej  sali  w  celu  uzyskania
potrzebnych informacji. 

Pan  Krzysztof  Lehnort  –  w  związku  z  tym,  że  na  poprzedniej  przerwie
uczestniczyli  prawie  wszyscy  radni,  to  co  zaproponowała  Pani  Przewodnicząca  było
konsekwencją  dżentelmeńskiego  uzgodnienia  między  Klubami  i  wszystkimi  radnymi.
Oczywiście można przyjąć pełną transparentność, natomiast należy jednak podkreślić,
że Pan radny Węglarz wycofuje się z dżentelmeńskiego uzgodnienia poczynionego 10
minut temu. Głosy oburzenia ze strony mieszkańców zrozumiał w ten sposób, żeby punkt
w którym mieszkańcy chcieliby zabrać głos przesunąć w porządku obrad na początek,
do  czego  się  przychyla.  Stwierdził  również,  że  dwa  wprowadzone  projekty  uchwał
wymagają  szczegółowego  omówienia.  Nie  można  dokonać  podziału  15  mln  zł
w  przeciągu  15  minut.  Wymaga  to  spotkania  z  naczelnikami,  zadawania  pytań  i
uzyskiwania na nie odpowiedzi.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej –  zwróciła  się  z  zapytaniem  do  Pana
radnego  Lehnorta  czy  należy  złożony  przez  Niego  wniosek  rozumieć  jako  wniosek
formalny dotyczący przesunięcia punktu „Wnioski mieszkańców” i omawianie go teraz?

Pan Krzysztof Lehnort – w odpowiedzi przytaknął i potwierdził złożenie wniosku
formalnego.   

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przygotowania tabeli do głosowania. 

Pani Renata Gacek – stwierdziła, że porządek obrad został już przyjęty i zwróciła
się  o opinię  do radcy prawnego czy może być  on zmieniany.  Poza tym odniosła  się
do słów Pana radnego Lehnorta o wycofywaniu się pana Węglarza z dżentelmeńskiej
umowy.  Stwierdziła,  że  rzeczywiście  były  takie  uzgodnienia  ale  wówczas  nikt  nie
przewidział,  że  wywoła  to  niezadowolenie  mieszkańców.  Nie  widzi  w  związku  z  tym
problemu, aby te 30 minut poświecić tutaj na jawną dyskusję i nie robić przerwy, aby
mieszkańcy mogli również słyszeć prowadzoną w tym temacie dyskusję. 
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Pan Marcin Kozik – stwierdził, że te projekty uchwał, które radni chcą omówić
na wspólnym posiedzeniu Komisji są bardzo ważnymi projektami. Tego nie można zrobić
na  kolanie.  15  mln  zł  nie  można  podzielić  w  15  minut.  Przychylił  się  do  wniosku
formalnego  złożonego  przez  Pana  radnego  Lehnorta.  Uważa  również,  że  w  każdym
następnym porządku obrad punkt „Wnioski mieszkańców” powinien być ujęty wcześniej,
aby  nie  zabierać  ich  cennego  czasu.  Zwrócił  się  również  z  zapytaniem  do  Pana
Wiceprezydenta  Starzyckiego  dlaczego  na  wniosek  formalny  złożony  przez  Pana
radnego Lehnorta odpowiadał do swoich radnych, żeby głosowali przeciwko?

Pan Marek Migas – zwrócił uwagę na fakt, że proponowany porządek obrad był
dostępny do publicznej wiadomości i punkt „Wnioski mieszkańców” był ujęty jako pkt 22
tego porządku obrad. Mieszkańcy posiadając taką wiedzę i znając relację z obrad sesji
mogą  przyjść  na  koniec  sesji.  Uważa  również,  że  kolejność  punktu  „Wnioski
Mieszkańców”  w  porządku  obrad  powinna  być  dyskutowana  w  ramach  Komisji
Statutowej. 

Pani Barbara Sikora – jest zażenowana tym, że mieszkańcy przyglądają się temu
co się dzieje na sesji. To jest farsa a nie sesja. Sesja w ogóle nie została przygotowana.
Cały czas radni są w punktach i dyskutują nad tym, że projekt uchwały o tym, że trzeba
rozdzielić 15 mln zł wymaga dyskusji. Jak to się dzieje, że materiały te dostarczane są
radnym przed sesją albo dwa dni przed sesją. Jeżeli to wymaga dyskusji to znaczy, że
sesja została zwołana przedwcześnie. Przeprosiła mieszkańców, że muszą uczestniczyć
w takiej farsie, bo to tak niestety wygląda.      

Pan Dawid Domagalski – zabierając głos przeprosił za zachowanie Pani radnej
Sikory, ponieważ gdyby Pani radna przyszła na spotkanie do sali obok dowiedziałaby się,
że materiały te przyszły dwa dni przed sesją. Z uwagi na to, że pieniądze muszą być
rozdysponowane do końca roku w rozumieniu z rozliczeniem, to im szybciej zostaną one
przez Radę Miejska rozdysponowane, tym będzie to korzystniejsze dla miasta. Biorąc
pod uwagę fakt, że do  końca roku pozostało już niewiele czasu, każdy dzień się liczy.
Stąd te przerwy takie dziwne, po to aby wspólnie z radnymi z JPO ustalili pewne zasady
co  z  tym  dalej  robić.  To  nie  jest  tak,  że  ktoś  coś  źle  przygotował  albo,  że  kpi  się
z mieszkańców. Po prostu materiały i to jest udokumentowane przyszły z Ministerstwa
dwa dni przed sesją i im szybciej razem się tym zajmiemy, bez jakiejś walki politycznej,
tym szybciej będzie można je wykorzystać. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – wyjaśniła, że przed przerwą na salę Nr 2
zaprosiła Przewodniczących stałych komisji  z zamiarem ustalenia trybu procedowania
w komisjach. Później osobiście zapraszała panie radne do uczestnictwa w  spotkaniu, jak
również prosiła Pana Lehnorta – Przewodniczącego Klubu aby wpłynął na swoje radne
by uczestniczyły w spotkaniu. Niestety nie było takiej woli. Prowadzi się dyskusję już 20
minut  nad  trybem  procedowania.  Gdyby  była  30  minutowa  przerwa  temat  byłby  już
przedyskutowany a mieszkańcy nie musieliby czekać. Rzeczywiście dokumenty przyszły
26 maja br. w związku z tym te 15 mln zł rozdysponować trzeba było szybko, dlatego taka
forma wprowadzenia tych punktów pod obrady sesji. 

Pan Andrzej Węglarz – dziwi się oburzeniem Pani radnej Sikory nad temat trybu
procedowania  tych  projektów dlatego,  że  Pani  radna Sikora  jako jedna z  nielicznych
miała okazję zapoznać z nimi na posiedzeniu Komisji  Budżetu i  Finansów. W trakcie
obrad Komisji została zaproszona Pani Skarbnik, która przyniosła dwa projekty uchwał.
Jeden dotyczący zmian w budżecie, drugi dotyczący zmian w WPF oraz szczegółowo
je omówiła. Pani radna Sikora razem z pozostałymi członkami Komisji zaopiniowała ww.
projekty uchwał pozytywnie. Komisja Budżetu jako jedyna komisja miała okazję zapoznać
się  z  treścią  i  zadawać  pytania.  W  związku  z  tym  Pani  radna  Sikora  jest  jedną
z nielicznych osób na tej sali, które merytorycznie powinny być przygotowane. Pan radny
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Węglarz nieobecność pani Sikory na spotkaniu potraktował jako przekonanie, że Pani
radna nie potrzebuje więcej wyjaśnień w tym temacie. 

Pani  Barbara  Sikora -  w  trybie  ad  vocem  odniosła  się  do  wypowiedzi
przedmówcy. Powiedziała między innymi „(...) że jeżeli nie wyszłam na spotkanie, to już
nie to, że wzięłam na poważnie to co powiedziała Pani Przewodnicząca, że zaprasza
przewodniczących – mniejsza o to. Wstałabym i poszła. Ale tak jak Pan powiedział, jak
akurat  nad  tą  uchwałą  się  pochyliłam,  nad  jedną  i  drugą,  siedzieliśmy  na  Komisji
Budżetowej i  Pani Skarbnik wytłumaczyła. Czyli  ja nie miałam po co tam iść.  Jestem
zdecydowana i  wiem jak będę głosowała.  Jeżeli  zabieram Proszę Państwa tutaj  głos
to dlatego, że mi się nie podoba prowadzenie dzisiejszej sesji. Przecież to wszystko się
kompletnie rozkłada, tutaj nie ma żadnego porządku, tu się nie da ruszyć z kolejnymi
punktami a na to wszystko patrzą nasi mieszkańcy”. Poprosiła Panią Przewodniczącą
o zdyscyplinowanie wszystkich radnych.

Pan Krzysztof Lehnort  - odniósł się do wypowiedzi radnego Węglarza. Jako szef
Klubu zwrócił się do Pana radnego Węglarza jako doświadczonego samorządowca. Na
tego typu sesjach należy zwrócić  uwagę na problematykę a nie  na osobę,  która ten
problem  porusza.  Jako  Przewodniczący  Klubu  JPO  stwierdził,  że  Pani  radna  Sikora
członek tego klubu jest merytorycznie w tym punkcie jak i w innych przygotowana. W
związku z tym zwrócił się o niepodważanie przygotowania merytorycznego Pani radnej
Sikory do tego punktu jak i każdego następnego w porządku obrad. Poprosił, aby Pan
radny Węglarz skupił się na tematyce a nie na ludziach.            

Pan  Paweł  Głownia  –  radca  prawny zabierając  głos  wyjaśnił,  że  nie  ma
przeszkód  formalnych, aby głosować na zmianą porządku obrad w tym miejscu. Trzeba
przegłosować  wymaganą  większością  czyli  bezwzględną  większością  ustawowego
składu Rady.  

Pan Grzegorz Piętak – powiedział, że prowadzi się dyskusję już pół godziny i do
niczego ona nie zmierza. Dlatego też, zdaniem radnego, niepotrzebnie te punkty zostały
wprowadzone do dzisiejszej sesji. Można było spokojnie ten temat wprowadzić na sesję
nadzwyczajną, za tydzień. Nie ma wątpliwości co do tego, że te środki są i wszyscy się
z tego cieszymy. Podstawową kwestią jest  jak zostaną one rozdysponowane i  to jest
właściwy temat do dyskusji.

Pan Sebastian Pycia – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zabierając głos
złożył dwa wnioski formalne:

• o zamknięcie dyskusji w powyższym temacie,
• o 30 minut przerwy, aby można było zapoznać z dokumentami.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej –  w  związku  ze  złożeniem  wniosku
formalnego  Rada Miejska przystąpi do głosowania. Z uwagi  na to, że jest to wniosek
o  zamknięcie  dyskusji  ma  on  ma  pierwszeństwo  w  głosowaniu.  Zwróciła  się
o przygotowanie tabeli do głosowania wniosku. 

Z sali zabrał głos Pan Marcin Kozik, który przypomniał, że pierwszym wnioskiem
formalnym  był  wniosek  złożony  przez  Pana  radnego  Lehnorta.  Zwrócił  się  do  radcy
prawnego  o  wyjaśnienie  spornej  kwestii,  czy  wniosek  o  zamknięcie  dyskusji  ma
pierwszeństwo przez innymi wnioskami formalnymi. 

Pan Paweł Głownia – radca prawny zabierając głos wyjaśnił,  że zanim został
złożony  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad,  złożony  został  wniosek  o  przerwę
w obradach. Zdaniem radcy prawnego wniosek formalny o zmianę porządku obrad jest
wnioskiem  dalej  idącym  niż  zakończenie  dyskusji.  Uważa,  że  należy  poddać  pod
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głosowanie  wniosek  formalny  dot.  zmian  w  porządku  obrad  a  w  dalszej  kolejności
pozostałe złożone wnioski. 

Pan  Marcin  Kozik –  zabierając  głos  przypomniał,  że  nie  uzyskał  odpowiedzi
od  Pana  Dariusza  Starzyckiego  -  I  Zastępcy Prezydenta  Miasta,  który jako  gość  na
posiedzeniu  sesji,  dlaczego  sugerował  radnym  koalicyjnym  głosowanie  przeciwko
wnioskowi  formalnemu  złożonemu  przez  Pana  radnego  Lehnorta.  Poprosił
o uzasadnienie.

Pan radny Janusz Ciołczyk powrócił na salę obrad

Pani Renata Gacek – powiedziała, że nie wie na jakiej podstawie Pan radny Kozik
wyciąga takie wnioski. Osobiście nie otrzymała żadnego sygnału, żadnej podpowiedzi.
Jest koalicjantem a daleko idące chciejstwo Pana radnego Kozika  przekracza wszelkie
granice.  Słowa  Pana  radnego  Kozika  są  nieuzasadnione  ponieważ  głosuje  według
własnego sumienia i  posiadanej  wiedzy.  Natomiast  radni  opozycji  urządzają, zdaniem
radnej, farsę. Pan mecenas wypowiedział się na temat kolejności głosowania wniosków
w związku z czym zaproponowała przystąpienie do głosowania.      

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o przygotowania tabel do głosowania. 

Rada Miejska przystąpiła do głosowania złożonych przez radnych wniosków formalnych:

Głosowanie I
nad wnioskiem Pana radnego Krzysztofa Lehnorta o zmianę w porządku obrad i przesunięcie
pkt „Wnioski mieszkańców” przed procedowaniem pkt 3a.

Rada Miejska w Jaworznie przy 7 głosach „za” i 13 głosach „przeciw” wniosek radnego
odrzuciła. 

Głosowanie II
nad wnioskiem Pana radnego Sebastiana Pycia o zamknięcie dyskusji w tym temacie.

Rada Miejska w Jaworznie przy 13 głosach „za” i 7 głosach „przeciw” wniosek radnego
przyjęła. 

Głosowanie III
nad wnioskiem Pana radnego Sebastiana Pycia o ogłoszenie 30 minutowej przerwy celem
zaopiniowania wprowadzonych do porządku obrad projektów uchwał przez stałe Komisje
Rady.

Rada  Miejska w Jaworznie  przy 13  głosach „za”,  1  głosie  „przeciw”  i  6  głosami
„wstrzymującymi się” wniosek radnego przyjęła. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  ogłosiła  30  minutową  przerwę  w  obradach
i zaprosiła wszystkich radnych na salę 122. 

Po wznowieniu obrad Rada Miejska przystąpiła do realizacji porządku obrad.
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Ad. 3a.

Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  zmian  w  uchwale
budżetowej na 2015 r. miasta Jaworzna    - st  anowi załącznik Nr 5 do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  20 radnych. Za
podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  20  radnych.  Głosów  przeciwnych  ani
wstrzymujących się nie było.

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/85/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2015 r. miasta Jaworznie – jak stanowi  
załącznik Nr 6 do protokołu.

Ad. 3b.

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie zmiany uchwały w sprawie
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta  Jaworzna na lata  2015-2025   -    st  anowi
załącznik Nr 7 do protokołu

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,



11

7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  20 radnych. Za
podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  20  radnych.  Głosów  przeciwnych  ani
wstrzymujących się nie było.

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/86/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta  
Jaworzna na lata 2015-2025 – jak stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Ad. 4.

Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  szczegółowych  zasad
sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających miastu lub jego
jednostkom podległym, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej
w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania
organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg -    stanowi załącz  nik Nr 9
do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady poinformowała,  że  po  przeprowadzeniu  konsultacji
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego, do projektu uchwały nie zostały wniesione żadne opinie, uwagi oraz propozycje
zmian zapisów. 

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  20 radnych. Za
podjęciem powyższej uchwały głosowało 15 radnych, natomiast 5 radnych wstrzymało
się od głosu.

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/87/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie  szczegółowych  zasad  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  lub  
rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny
przypadających  miastu  lub  jego  jednostkom  podległym,  określenia  warunków  
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania tych 
ulg – jak stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Ad. 5.

Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  instytucji  kultury  -
Miejskiego Centrum Kultury i  Sportu w Jaworznie     -    stanowi załącznik Nr 11 do
protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.

Pan Krzysztof Lehnort - zabierając głos wypowiedział się na temat  osoby, która
po  raz  ostatni  podpisała  sprawozdanie  finansowe MCKiS w Jaworznie  śp.  Dyrektora
Mirosława Ciołczyka. Powiedział, że „(...) Mirosław Ciołczyk był bardzo dobrym kolegą,
mężem i ojcem. W rozmowach jakie prowadziliśmy widziałem jak dumny był z dzieci, z
wykształceniem szkół rangi europejskiej czy światowej. Jako kolega doradza mi jak już
zostałem radnym Rady Miejskiej, na kogo uważać a na kogo nie. Przyszedł również czas
na  ocenę pracy Dyrektora.  Był  bardzo dobrym dyrektorem,  bo  dzięki  niemu mogłem
rozwinąć Klub „Energetyk” i zrobić największe imprezy sportowe wmieście. On rozumiał
co to jest sport.  Ostatnim tego przejawem było jak mówiłem na sesji, że Klub Sportowy
„Energetyk” ma problemy, wtedy  na sesji  od Prezydenta Miasta usłyszałem, że mam
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sobie poradzić.  A pan Dyrektor  Ciołczyk poprosił  o spotkanie ze mną i  jako Dyrektor
MCKiS  chciał  mi  pomóc.  Dzięki  niemu  nie  mamy  problemu  na  zalewie  „Sosina”
i  w  sekcji  żeglarskiej.  Można  dalej  klub  rozwijać.  Poprosił  radnego,  żeby  mu  nie
dziękować  publicznie  za  okazaną  pomoc”.  Teraz  Radny  chciałby  Mu  serdecznie
podziękować.  Był  dobry  i  rzetelnym  dyrektorem.  Dlatego  też  z  uwagi  na  rzetelność
z jakim zostało  wykonane to  sprawozdanie  stwierdził,  że  Klub JPO będzie  głosować
za przyjęciem ww. sprawozdania.         

Pani Renata Chmielewska – w imieniu swoim jak i radnego Janusza Ciołczyka,
będącego pracownikiem MCKiS-u w Jaworznie wyraziła wiele ciepłych słów pod adresem
Pana Mirosława Ciołczyka jako dyrektora i człowieka. Był bardzo dobrym człowiekiem,
pracodawcą,  który  umiał  działać  ponad  podziałami  politycznymi.  Był  dobrym
organizatorem i pomysłodawcą wielu imprez w mieście. Uczciwy człowiek i spokojny.   

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  20  radnych.
Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  20  radnych.  Głosów  przeciwnych  ani
wstrzymujących się nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/88/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  
samorządowej instytucji kultury - Miejskiego Centrum Kultury i Sportu w Jaworznie – 
jak stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Ad. 6.

Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego za 2014 rok samorządowej instytucji kultury - Muzeum
Miasta Jaworzna   –     stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy do przedstawionego projektu
uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
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Pan Krzysztof Lehnort - zabierając głos podziękował Panu Dyrektorowi Muzeum
za zaangażowanie, rzetelność i bardzo dobrą pracę na rzecz tej instytucji kultury. Dlatego
też Klub JPO będzie głosować za przyjęciem ww. sprawozdania.
                      
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  20  radnych.
Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  20  radnych.  Głosów  przeciwnych  ani
wstrzymujących się nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/89/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  
samorządowej instytucji kultury - Muzeum Miasta Jaworzna – jak stanowi załącznik 
Nr 14 do protokołu.

Ad. 7.

Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego za 2014 rok samorządowej instytucji kultury -  Miejskiej
Biblioteki Publicznej w Jaworznie     -   stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała Państwa radnych, że w rankingu Biblioteki
Śląskiej w kategorii powiaty grodzkie, Miejska Biblioteka Publiczna w Jaworznie zajęła I
miejsce.  Pod  uwagę  wzięto  zasięg  czytelnictwa,  liczbę  zakupionych  zbiorów,  liczbę
udostępnień oraz ogólną liczbę zbiorów  w przeliczeniu na 100 mieszkańców. 

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
 
W  związku  z  tym,  że  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
Wiceprzewodnicząca  Rady  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
wzięło  udział  20  radnych.  Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  15  radnych,
natomiast 5 radnych wstrzymało się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 
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Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/90/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  
samorządowej instytucji kultury - Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jaworznie –  jak  
stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Ad. 8. 
                                 
Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  artystycznej  instytucji
kultury -  „eM Band” Orkiestry Rozrywkowej Miasta Jaworzna   -    stanowi załącznik
Nr 17 do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.

Pan Grzegorz Piętak –  zabierając głos stwierdził,  że podczas uroczystej  sesji
wspaniale zaprezentowała się młodzież ze Szkoły Muzycznej. Szkoda, że ani Orkiestra
„eM Band” ani Orkiestra „Archetti” ani Teatr Sztuk nie uświetniły tej uroczystości swoją
obecnością.  

Pan radny Janusz Ciołczyk opuścił salę obrad
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  20  radnych.
Za podjęciem powyższej uchwały głosowało 15 radnych, natomiast 5 radnych wstrzymało
się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/91/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
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w  sprawie zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  
samorządowej  artystycznej  instytucji  kultury  -  „eM Band”  Orkiestry  Rozrywkowej  
Miasta Jaworzna – jak stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

Ad. 9. 

Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej    artystycznej  instytucji
kultury - „Archetti”Orkiestry Kameralnej Miasta Jaworzna     -   stanowi załącznik Nr 19
do protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję

Pan radny Janusz Ciołczyk powrócił na salę obrad
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  20  radnych.
Za podjęciem powyższej uchwały głosowało 15 radnych, natomiast 5 radnych wstrzymało
się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/91/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  
samorządowej artystycznej instytucji kultury - „Archetti”Orkiestry Kameralnej Miasta  
Jaworzna – jak stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Ad. 10. 

Projekt  uchwały Rady Miejskiej  w Jaworznie  w sprawie    zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  samorządowej  artystycznej  instytucji
kultury - Centrum Kultury – Teatr Sztuk w Jaworznie   –     stanowi załącznik Nr 21 do
protokołu.  
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
 
W  związku  z  tym,  że  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
Wiceprzewodnicząca  Rady  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie. W  głosowaniu
wzięło  udział  20  radnych.  Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  15  radnych,
natomiast 5 radnych wstrzymało się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/92/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  za  2014  rok  
samorządowej  artystycznej  instytucji  kultury  -  Centrum  Kultury  –  Teatr  Sztuk
w Jaworznie - jak stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  

Ad. 11. 

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie    zatwierdzenia sprawozdania
finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Szpitala
Wielospecjalistycznego  w  Jaworznie  za  2014  rok   –     stanowi  załącznik  Nr  23  do
protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.
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Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
 
W  związku  z  tym,  że  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
Wiceprzewodnicząca  Rady  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
wzięło  udział  20  radnych.  Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  20  radnych.
Głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/93/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego  
Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Wielospecjalistycznego w Jaworznie za 2014 rok -
jak stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  

Pan radny Janusz Ciołczyk opuścił salę obrad

Ad. 12.   

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Zakładu
Pielęgnacyjno - Opiekuńczego w Jaworznie za 2014 rok   –     stanowi załącznik Nr 25 do
protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
 
W  związku  z  tym,  że  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
Wiceprzewodnicząca  Rady  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
wzięło  udział  19  radnych.  Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  19  radnych.
Głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. 
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Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/94/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego  
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Zakładu  Pielęgnacyjno  -  Opiekuńczego  w  Jaworznie
za 2014 rok - jak stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.  

Pan radny Marcin Kozik opuścił salę obrad

Ad. 13.   

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Ośrodka
Rehabilitacyjno  –  Wychowawczego  dla  Dzieci  Niepełnosprawnych  za  2014  rok   –    
stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  18  radnych.
Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  18  radnych.  Głosów  przeciwnych  ani
wstrzymujących się nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/95/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego  
Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Rehabilitacyjno – Wychowawczego dla Dzieci  
Niepełnosprawnych za 2014 rok - jak stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.  
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Panowie radni Janusz Ciołczyk i Marcin Kozik powrócili na salę obrad

Ad. 14.   

Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  Regulaminu  korzystania
z  parków  i  zieleńców  na  terenie  miasta  Jaworzna   –     stanowi  załącznik  Nr  29  do
protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady poinformowała, że  po  przeprowadzeniu  konsultacji
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego, do projektu uchwały nie zostały wniesione żadne opinie, uwagi oraz propozycje
zmian zapisów. 

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział  20 radnych. Za
podjęciem powyższej uchwały głosowało 15 radnych, natomiast 5 radnych wstrzymało
się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/96/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie Regulaminu korzystania z parków i zieleńców na terenie miasta Jaworzna - 
jak stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
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Ad. 15.   

Projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Jaworznie  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
oddanie  w  dzierżawę  w  drodze  bezprzetargowej  na  okres  do  31  października
2021 r.,  części  działki  stanowiącej  własność Gminy Miasta  Jaworzna,  położonej
w Jaworznie w rejonie ulicy Jaworowej oraz Podlesie   –   stanowi załącznik Nr 31 do
protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Wiceprzewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  do  przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzyła dyskusję.

Pan Krzysztof  Lehnort –  w  swej  wypowiedzi  stwierdził,  że  dzisiejsze  zapytanie
spowodowane jest licznymi zapytaniami ze strony mieszkańców osiedla Dąbrowa Narodowa
i nie tylko tego osiedla. Mieszkańcy prosili, aby przedstawić czytelne zasady którymi Urząd
Miejski się kieruje występując z taką uchwałą. Powodem tego jest fakt, że niejednokrotnie
mieszkańcy zwracali się o dzierżawę dłuższą jak 3 lata, np. 10-letnią i z tzw.”klucza” (i o ten
„klucz” właśnie pytają) otrzymują odmowę. Inna grupa tego samego miasta zwraca się z taką
samą prośbą i ich wnioski są rozpatrywane pozytywnie, jest podejmowana uchwała i umowa
dzierżawy na 10 lat i więcej. Mieszkańcy informują również radnego Lehnorta, i tu poprosił
o potwierdzenie, że istnieje taka zasada, iż jeżeli ktoś dostanie taką zgodę i umowę na okres
10 lat i więcej, to może po tym okresie wystąpić o zakup tego gruntu. Jeżeli natomiast ktoś nie
otrzymuje takiej decyzji czyli ma dzierżawę przedłużaną co 3 lata nie może wystąpić o taki
zakup. Dlatego mieszkańcy, oczywiście ci, którzy nie otrzymują takiej zgody uważają, że są
traktowani gorzej, nie równo i pytają dlaczego.

W imieniu Prezydenta Miasta odpowiedziała  Pani Agnieszka Zemuła – Czarnik –
Naczelnik Biura Obrotu Nieruchomościami, która wyjaśniła, że zasada jest taka, że 10-
letnie umowy dzierżawy, które były ujmowane w projektach uchwał i przedkładane Radzie
Miejskiej  kierowane były do dzierżawców rolników. Był  przedkładany Radzie duży pakiet
takich  projektów,  w których  chodziło  o  umożliwienie  rolnikom funkcjonowania  na terenie
gminnym przez okres na jaki mają podpisane umowy dofinansowane z projektów unijnych,
o stałość tych projektów, o stałość dysponowania tym gruntem. W tym przypadku są to tereny
rolne,  nie  ma  żadnej  możliwości  występowania  o  pierwszeństwo  nabycia  tych  terenów,
ponieważ  taka  zasada  owszem  jest,  ale  jeżeli  są  to  tereny  z  przeznaczeniem  pod
budownictwo mieszkaniowe i ktoś otrzymuje również pozwolenie na budowę. Jest to jedyny
taki wyjątek  w ustawie w którym te czynniki muszą wystąpić łącznie czyli uzyskanie 10-letniej
dzierżawy  oraz  pozwolenie  na  budowę  obiektu.  W  tym  konkretnym  przypadku  takie
pozwolenie nie może być wydane ponieważ te tereny są rolne i taki zapis mają w planie
miejscowym.       
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, Wiceprzewodnicząca Rady
poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  20  radnych.
Za podjęciem powyższej uchwały głosowało 16 radnych, natomiast 4 radnych wstrzymało
się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/97/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w drodze bezprzetargowej na 
okres do 31 października 2021 r., części działki stanowiącej własność Gminy Miasta 
Jaworzna,  położonej  w Jaworznie w rejonie ulicy Jaworowej oraz Podlesie -  jak  
stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.  

W  związku  z  przybyciem  na  posiedzenie  sesji  Pana  Wiesława  Więckowskiego  -
Przewodniczącego Rady Miejskiej,  Pani  Ewa Zuber  przekazała  prowadzenie  obrad
sesji. 

Ad. 16.   

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie    zatwierdzenia Taryfy dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie
miasta Jaworzna   –     stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z zapytaniem czy do przedstawionego
projektu uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzył dyskusję.

Pan  Marcin  Kozik  –  na  wstępie  podziękował  Przewodniczącemu  Rady  za
ponownie odwiedzenie sesji  Rady a następnie powiedział:  „(...)  skandal  goni  skandal,
afera goni aferę, podwyżki gonią podwyżki. Po skandalu z przyznawaniem premii, nagród
uznaniowych  dla  zaprzyjaźnionych  urzędników,  przez  jakże  aktualne  afery,  jedna
związana ze zniknięciem prawie miliona złotych z UM, druga jakże aktualna afera to
kontrola  dokumentacji  przez  CBA i  przechodzimy do  podwyżek.  Pierwszą  podwyżkę
mieszkańcy  Jaworzna  już  otrzymali  od  radnych  koalicji,  od  ekipy  rządzącej.  Była
to podwyżka za wywóz niesegregowanych śmieci  z 14 zł  do 23 zł.  Dzisiaj  Szanowni
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Państwo kroi się się kolejna podwyżka dla mieszkańców miasta Jaworzna, tym razem za
odprowadzanie  ścieków  przez  MPWiK.  Szanowni  Państwo  to  jest  kolejny  przykład,
że  grupa  trzymająca  władzę  w  mieście,  której  afirmacją  i  taką  kwintesencją  jest
nieobecny  tutaj  Prezydent  Paweł  Silbert,  po  raz  kolejny  wkłada  rękę  do  portfela
jaworznickich  rodzin.  To jest  rzecz  niesłychanie  skandaliczna,  ale  Szanowni  Państwo
chcę przedstawić powagę sytuacji, będę posiłkował się danymi statystycznymi.     
Szanowni Państwo, zestawienie statystyczne cen brutto ścieków:

• dla  gospodarstw  domowych,  średnia  cena  na  śląsku  wynosi  7,94  zł  brutto,
po podwyżkach w Jaworznie 8,96 zł,

• dla gospodarstw domowych w miejscowościach z liczbą mieszkańców od 50.000
do 100.000, średnia cena 6,36 zł brutto, w Jaworznie 8,96 zł po podwyżce.

Szanowni Państwo, cena ścieków dla gospodarstw domowych w skali ogólnopolskiej dla
miejscowości powyżej 50.000 mieszkańców - miasto Jaworzno po tej podwyżce będzie
w czołówce miast w Polsce z największą stawką za odprowadzenie ścieków. Będziemy
zajmować Szanowni  Państwo  medalowe miejsce,  tak  powiem w cudzysłowie,  trzecie
miejsce.  Pierwsze  Mysłowice,  drugie  Tarnowskie  Góry,  trzecie  Jaworzno”.  Powiedział
również,  że  „(...)  władza  lubi  się  porównywać  do  miast  dużo  od  nas  większych,
zamożniejszych,  do  Warszawy  na  przykład.  Cena  w  Warszawie  za  odprowadzanie
ścieków – 6,93 zł w Jaworznie 8,96 zł, Kraków – 5,77 zł w Jaworznie 8,96 zł”. Dlatego też
kończąc  swoją  wypowiedź  zwrócił  się  o  głosowanie  przeciwko  temu  projektowi,
przeciwko  temu,  aby  „grupa  trzymająca  władzę”  przestała  wkładać  rękę  do  portfela
mieszkańców i ich rodzin. 

Pan Grzegorz Piętak – stwierdził, że przedmówca w 95 % przedstawił to co sam
chciałby powiedzieć i co wszyscy wiedzą. Natomiast jeżeli chodzi o cenę ścieków, nie
można  się  zasłaniać  faktem,  że  tak  dużo  zostało  osiedli  skanalizowanych  lub  dużo
zostało ułożonych odcinków rurociągów kanalizacyjnych. Co prawda miasto Jaworzno
jest 13 miastem w kraju, ale na przykład o wiele większym miastem od Jaworzna jest
Dąbrowa  Górnicza  i  tam  cena  za  odprowadzanie  ścieków  wynosi  7,39  zł  brutto,
natomiast po podwyżkach cena w Jaworznie będzie wynosiła 8,96 zł. Zdaniem radnego
to  nie  jest  dobry  sposób  zachęcania  mieszkańców  do  włączania  się  do  kanalizacji
ściekowej i ogólnospławnej.   

Pan Krzysztof  Lehnort – zabierając głos zwrócił  się w imieniu Klubu JPO do
pozostałych  radnych,  niezależnie  w  jakich  klubach  zasiadają,  niezależnie  jaką  opcję
popierają,  czy są politykami  czy też nie,  czy są zatrudnieni  w MPWiK-u czy nie,  czy
rodziny są zatrudnione w MPWiK-u czy nie,  o głosowanie przeciwko temu projektowi
uchwały.  Jest  to  Jego  wniosek.  Na  posiedzeniach  Komisji  radny  Lehnort  starał  się
przedstawić argumenty biznesowe, finansowe świadczące przeciw podejmowaniu tego
projektu. 
Wniosek  radnego  Lehnorta  nastawiony  jest  na  zaangażowanie  pozostałych  radnych
do  głosowania  przeciwko  ww.  projektowi  uchwały.  Spółka,  która  w 100 % należy do
gminy, jej właścicielem jest Prezydent Miasta, w Radzie Nadzorczej są przedstawiciele
Prezydenta Miasta. Spółka ma monopol. Zdaniem radnego nie powinna wykorzystywać
tego  monopolu  do podnoszenia  cen wtedy kiedy to  nie  jest  uzasadnione.  Co więcej
nawet jeśli  ma być podniesiona cena, to na takim poziomie, który nie gwarantuje tak
horrendalnego zysku jak milion złotych netto.  Rozumie podwyżkę przy stratach kiedy
trzeba rekompensować  koszty, ale w tym momencie nie mówi się o podwyżce która li
tylko rekompensuje koszty ale również, która ma wpływ na to,  że ta Spółka osiągnie
wynik  finansowy  +  1mln  zł.  Spółki  gminne  gdzie  decyzją  Prezydenta  zarządza  się
właścicielsko i  nadzorczo nie  powinny tego robić,  nie  powinny kosztem mieszkańców
osiągać takich wyników. Po drugiej stronie są mieszkańcy, którym jakiś czas temu zostały
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podniesione   ceny za wywóz nieczystości a teraz chce się podnieść cenę za ścieki.
Mieszkańców nie stać na to, aby luksus zysku netto MPWiK-u na poziomie miliona zł
przenieś na ich barki. I to jest to uzasadnienie, które powinno trafić do Państwa radnych
pomijając to, iż ci mieszkańcy którzy się już podłączyli do kanalizacji byli przekonywani,
że jeżeli to zrobią ceny ścieków będą niższe. Dlatego też grono mieszkańców podłączyło
się tylko dlatego, że obiecywano im niższe opłaty za ścieki z tytułu podłączenia się do
kanalizacji. I teraz mówi się im, że będzie podwyżka. Kończąc swą wypowiedź nadmienił,
że  problem  jest  tak  duży  aby  w  świetle  opisanej  sytuacji  poprzeć  wniosek  radnego
i jednogłośnie zagłosować „nie” przeciwko podwyżkom ścieków.   

Pan Rafał Łabaj - Wiceprezes MPWiK sp. z o.o. w Jaworznie – zabierając głos
odniósł się do słów Pana radnego Lehnorta. Wyjaśnił, że rzeczywiście na pytanie zadane
na spotkaniu jakiego rzędu zysk spółka spodziewa się uzyskać odpowiedział, że może to
być  zysk  rzędu  miliona  zł.  Później  jednak  wystosowane  zostało  pismo
do Przewodniczącego z wyjaśnieniem, że tej kwoty nie można utożsamiać z zyskiem ze
sprzedaży.  Posłużył  się  w  swej  wypowiedzi  rachunkiem  zysku  i  strat  za  zeszły  rok.
W zeszłym roku spółka również osiągnęła zysk miliona zł., jednak sam zysk ze sprzedaży
wyniósł ok. 100 tys. zł. Pozostałe przychody są to przychody z rozliczania dotacji, którą
spółka otrzymuje na kanalizację.   

 Pan Marcin Kozik – w swej  wypowiedzi nawiązał do słów radnego Lehnorta,
że obecna władza stosuje wobec mieszkańców metodę kija i marchewki. Z jednej strony
proponuje marchewkę czyli podłączenie do kanalizacji, z drugiej strony bije ich tym kijem
i podwyższa ceny za odprowadzanie ścieków. Zdaniem radnego „(...) żeby była jasność
i klarowność Szanowni Państwo, że faktycznie mówimy o rzeczach bardzo poważnych.
Trzeba przedstawić mieszkańcom jakie są fakty,  że jednak w magistracie w Urzędzie
Miejskim mamy do czynienia z sytuacją, gdzie tak naprawdę przez wiele lat zadomowiły
się a dzisiaj  żyją sobie bardzo dobrze tzw. urzędnicze tłuste koty.  Szanowni Państwo
ja  chciałbym  prosić  w  ramach  informacji  publicznej,  tu  teraz  na  sesji  aby  np.  Pan
Wiceprezydent  Starzycki  powiedział  mieszkańcom  Jaworzna  przez  ile  lat  zasiada
w  Radzie  Nadzorczej  MPWiK,  ile  z  tego  tytułu  uzyskał  dochodu,  ile  otrzymał
wynagrodzenia,  diety  za  zasiadanie  w  Radzie  Nadzorczej  np.  za  miesiąc  kwiecień.
I chciałbym zapytać również, nie wiem czy jest obecny Pan Prezes Natonek, chciałbym
również zapytać Pana Prezesa Natonka, który Szanowni Państwo przez wiele lat kieruje
tą  firmą,  chciałabym  Panie  Prezesie  zapytać  w  ramach  informacji  publicznej  jakie
wynagrodzenie  otrzymał  Pan  za  miesiąc  kwiecień  z  tytułu  pełnienia  funkcji  Prezesa
Zarządu MPWiK”.     

Pani Renata Gacek – stwierdziła, że po wystąpieniu Pana radnego Kozika czuje
niesmak,  którego  populistyczne  wypowiedzi  i  retoryka  ziejąca  jakąś  dziwną
i bezpodstawną nienawiścią sprowadza wypowiedzi radnych i sprowadza retorykę Rady
Miasta Jaworzna na jakieś tory na które radna Gacek nie ma zamiaru wchodzić. Zwróciła
się do Pana radnego Kozika z prośbą o zachowanie kultury, politycznej kultury. Wracając
do meritum stwierdziła, że podwyżka jest zawsze bolesna, dotyka mieszkańców, dotyka
nas wszystkich, szczególnie tych najuboższych. Ale odnosząc się do wypowiedzi radnych
opozycji  wyjaśniła,  że  podwyżka  za  odprowadzanie  ścieków  jest  o  23  grosze.
Na spotkaniu jakie zorganizował Pan Prezes Natonek z radnymi na którym szczegółowo
wyjaśnił na co będzie przeznaczona podwyżka i że potrzebna jest ona  między innymi po
to, żeby firma nie straciła płynności finansowej. Pan radny Lehnort stwierdził wówczas, że
byłby  wstanie  przyjąć  te  wyjaśnienia  biznesowe  ale  na  Radzie  jest  już  polityka.
Przypomniała również, że jest radną drugą kadencję i poprzednim razem podnoszona
była cena wody o 1,70 zł (obecnie jest propozycja podwyższenia o 23 grosze stawki za
ścieki)  i  wówczas  Pan  radny  Lehnort  nie  miał  wątpliwości  i  podniósł  rękę  za
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podniesieniem ceny wody. Z wyliczeń wynika, że po podwyżce 4 - osobowa rodzina za
odprowadzenie wody i ścieków zapłaci 2,30 zł więcej

Pan Józef Natonek -  Prezes MPWiK w Jaworznie – odniósł się do wypowiedzi
radnego  Kozika.  Wyjaśnił,  że  Jego  wynagrodzenie  nie  jest  tajne,  jest  podawane  do
publicznej informacji w BIP-e. 

Pan Krzysztof Lehnort – w trybie ad vocem stwierdził, że „(...) proszę sprawdzić
do protokołu Pani radna czy ja na pewno na tej sesji byłem, gdzie było to głosowanie na
temat cen wody a potem oświadczać publicznie i do mediów takie bzdury. Druga sprawa
to polityka i biznes. Ja myślę, że na tej sesji nic politycznego nie powiedziałem, raczej
skłaniałem  się  tego  unikać.  Wystąpiłem  do  Państwa  z  apelem  abyście  głosowali
przeciwko podwyżce i to utrzymuje. Dla Pani jedyne 23 grosze, tak jak i dla mnie, dla
Prezydentów, dla wszystkich radnych na tej sali  to faktycznie to jest „jedynie”, ale dla
ludzi poza tą salą to nie jest „jedynie” proszę Panią. To jest dużo pieniędzy jak się to
zsumuje, bo to daje wynik plus milion złotych netto. Nas tu stać dzięki naszym dietkom
radnych na to aby tą 23 groszową podwyżkę opłacić, natomiast ludzi poza tą salą nie”.
„(...) A utrata płynności o którą Pani tu wszystkich straszy, to ja zapytam biznesowo Pana
Prezesa Łabaja – Panie Prezesie proszę nam tu podać wskaźnik płynności MPWiK-u i
wyjaśnić Pani radnej co on oznacza”.           

Pani Renata Gacek – w trybie ad vocem stwierdziła, że oczywiście sobie sprawdzi
wskaźnik płynności ale wie też, że w 2011 roku wątpliwości radnego Lehnorta rozwiał
MPWiK i radny był zadowolony z przedstawionych wówczas wyjaśnień co do podwyżki
wody w ówczesnym okresie. Zwróciła się również do radnego Lehnorta o przedstawienie
w  którym  momencie  swej  wypowiedzi  użyła  słowa  „jedynie”.  W  swej  wypowiedzi
zaznaczyła,  że  jest  to  podwyżka i  będzie  dotykać nas wszystkich.  Wskazywała  tylko
skalę porównania, której Pan radny dzisiaj oponuje przy 23 groszach a nie oponował przy
1,70 zł ówcześnie.  

Pan Krzysztof Lehnort – w trybie ad vocem stwierdził, że zabolało Go oskarżanie
o  kłamstwo.  Przypomniał  Pani  radnej,  że  kiedy  ostatnio  MPWiK  i  Prezydent  mówili
o  podwyżce  wody,  zapytał  wówczas  o  kalkulację.  Na  połączonych  klubach  radnych
(radny Lehnort był wówczas radnym Klubu PO) od Prezydenta usłyszał, że jest głupi,
że chce tą kalkulację.  Natomiast  za dwa tygodnie został  wyrzucony z Klubu radnych
dlatego, że dopytywał  się o kalkulację  wody,  wówczas został  radnym niezrzeszonym.
Poprosił  Panią  radną  aby  sobie  przypomniała  tą  sytuację.  To  radny  zadał  pytanie
dlaczego podwyżka i prosił o kalkulację. Odbiło się to później konsekwencjami na radnym
i  Jego  rodzinie.  Radny  był  wówczas  przeciwko  podwyżce  ceny  wody  i  kanalizacji,
za co został usunięty z Klubu. 

Pan Dariusz Starzycki – I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że sytuacja,
że Radny Lehnort za coś został wyrzucony z Klubu jest tylko sposobem Pana radnego na
postrzeganie świata. Taka sytuacja nie miała miejsca. Osobiście nigdy o tym nie słyszał.
Zdaniem Pana Prezydenta jest to sposób radnego Lehnorta na budowanie wizerunku
skrzywdzonego  bohatera.  Wracając  do  meritum  przypomniał,  że  wspólnie  z  radnym
Lehnortem był w Radzie Nadzorczej około 6 lat, natomiast sam uczestniczy w niej około
10 lat i osobiście jest dumny z tego co udało się w tym czasie osiągnąć. W części tych
osiągnięć uczestniczył  również  pan radny Lehnort.  Przypomniał,  że  między innym za
Jego  udziału  w  Radzie  Nadzorczej  miasto  Jaworzno  całkowicie  uniezależniło  się  od
dostaw  wody  z  zewnątrz.  Miasto  już  nie  musi  kupować  drogiej  wody  „(...)  z  tego
skorumpowanego GPW, przepraszam chodzi mi o poprzednie władze, wszyscy wiedzą,
że  poprzedni  prezes  ma  problemy  prawne”.  Poza  tym  udało  się  również  podjąć
największą inwestycję w mieście związaną ze skanalizowaniem miasta. Dodał również,
że radny Lehnort dobrze znał symulację kosztów związanych z cenami ścieków i wody
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jaka będzie w poszczególnych latach, ponieważ żeby przyjąć ten projekt, Rada Miasta
musiała podjąć tą uchwałę a Rada Nadzorcza miała wiedzę na ten temat.  Nadmienił
również, że na cenę wody i ścieków należy patrzeć kompleksowo a nie oddzielnie. Cena
kompleksowa wody i ścieków wcale nie stawia miasta Jaworzna na najwyższym miejscu
wśród innych miast.  Przypomniał  również,  że w zeszłym roku została  obniżona o 16
groszy i to też jest niejako zasługa osób zasiadających w Radzie Nadzorczej. 

Pani radna Marzena Czarny opuściła salę obrad.
 

Pani Renata Gacek – w trybie ad vocem zwróciła się do Pana radnego Lehnorta,
że w żadnym momencie swej wypowiedzi nie użyła słowa „kłamstwo” ani też nigdy nie
zarzucała tego radnemu Lehnortowi. Wie też, że w ówczesnym czasie kontaktował się
radny Lehnort z MPWiK-iem i był zadowolony z przedstawionych przez spółkę wyjaśnień
na temat podwyżki wody o 1,70 zł.  Przypomniała również, że w zeszłym roku została
obniżona cena wody i bardzo możliwe, że po zakończeniu wszystkich inwestycji będzie
dalej  to możliwe.  Zdaniem radnej  na spotkaniu w MPWiK-u udało się zdobyć bardzo
szeroką wiedzę na temat podwyżki. W związku z powyższym zgłosiła wniosek formalny
o zamknięcie dyskusji w tym temacie.     

Pani radna Marzena Czarny powróciła salę obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się o przygotowanie tabeli do głosowania. 

Radni opozycji wyrazili oburzenie, że wniosek formalny nie może być zgłaszany podczas
wypowiedzi  ad  vocem.  Poza  tym  na  zabranie  głosu  czekało  jeszcze  kilku  radnych.
Zwrócono się o opinię radcy prawnego obecnego na sali. 

Pan Paweł Głownia – radca prawny – wyjaśnił, że radny wniosek formalny może
zgłosić w każdym momencie swej wypowiedzi niezależnie od tego ile osób oczekuje na
głos.  Charakter  wniosku  formalnego  o  zamknięcie  dyskusji  jest  taki,  żeby  zamknąć
dyskusję w danym momencie nie zależnie od liczby osób zgłoszonych do zabrania głosu.

Radni opozycji wyrazili swoje oburzenie stwierdzając, że są im zamykane usta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że został złożony wniosek formalny i musi być
on  przegłosowany,  chyba  że  radna  Gacek  go  wycofa  i  dyskusja  będzie  mogła  być
kontynuowana.      
Radna Pani Renata Gacek wniosku nie wycofała, na co radni opozycji (słysząc w tle głos
aby tego nie czyniła) nie chcieli wziąć udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska przystąpiła  do  głosowania  złożonego  przez radną  Panią  Renatę
Gacek wniosku formalnego o zamknięcie dyskusji w pkt. 16 porządku obrad sesji 

Rada Miejska w Jaworznie przy 13 głosach „za” i 4 głosach „przeciw” (Pan radny
Janusz  Ciołczyk  zgłosił  pomyłkę  podczas  głosowania)  wniosek  radnej  przyjęła  (Radni
Mariusz  Burczy,  Renata  Chmielewska,  Grzegorz  Piętak,  Barbara  Sikora  byli  nieobecni
podczas głosowania). 

Pan radny Krzysztof Lehnort opuścił salę obrad.



27

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu
wzięło  udział  19  radnych.  Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  14  radnych,
natomiast 6 radnych było przeciw. Głosów wstrzymujących się nie było. 

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/98/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie zatwierdzenia Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  
odprowadzania ścieków na terenie miasta Jaworzna  - jak stanowi załącznik Nr 34   
do protokołu.  

Ad. 17.   

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Jaworznie w sprawie   ustalenia rozkładu godzin
pracy aptek ogólnodostępnych działających na terenie miasta Jaworzna   –     stanowi  
załącznik Nr 35 do protokołu.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował, że  po  przeprowadzeniu  konsultacji
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego, do projektu uchwały nie zostały wniesione żadne opinie, uwagi oraz propozycje
zmian zapisów. 
Ponadto  ww.  projekt  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  Ślaską  Izbę  Aptekarską
w Katowicach. 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego projektu  uchwały,  Przewodniczący Rady
poddał  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  20  radnych.
Za podjęciem powyższej uchwały głosowało 19 radnych, natomiast 1 radny wstrzymał się
od głosu. Głosów przeciwnych nie było. 
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Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/99/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających na 
terenie miasta Jaworzna – jak stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.  

Ad. 18.   

Informacja  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  o  stanie  bezpieczeństwa
sanitarnego miasta Jaworzna w 2014 r.      –     stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  

Informacja została przyjęta do wiadomości  przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił  się z zapytaniem czy do przedstawionej
informacji panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzył dyskusję.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji, Rada Miejska
w  Jaworznie  przyjęła  informację  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  o  stanie
bezpieczeństwa sanitarnego miasta Jaworzna w 2014 r.

Ad. 19.   

Projekt uchwały    w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Jaworzna –
s  tanowi załącznik Nr 38 do protokołu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje:
1. Budżetu i Finansów,
2. Rozwoju i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, 
3. Gospodarki,
4. Edukacji,
5. Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych, 
6. Zdrowia i Ochrony Środowiska,
7. Kultury,
8. Sportu i Turystyki.

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy do przedstawionego projektu
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uchwały panie i panowie radni mają uwagi lub pytania ? Otworzył dyskusję.

W  związku  z  tym,  że  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
Przewodniczący Rady poddał  projekt  uchwały  pod  głosowanie. W głosowaniu  wzięło
udział 20 radnych. Za  podjęciem powyższej uchwały głosowało 14 radnych, natomiast
6 radnych wstrzymało się od głosu. Głosów przeciwnych nie było.

Zatem Rada Miejska w Jaworznie podjęła uchwałę jak:

Uchwała Nr IX/100/2015

Rady Miejskiej w Jaworznie
z dnia 28 maja 2015 r.
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Prezydenta  Miasta  Jaworzna –  jak  stanowi  
załącznik Nr 39 do protokołu.

Ad. 20. 

Informacja  Prezydenta  Miasta  o międzysesyjnej  działalności    -    stanowi  załącznik
Nr 40 do protokołu.

         
Rada  Miejska  w  Jaworznie  przyjęła  informację  Prezydenta  Miasta  o  międzysesyjnej
działalności.

Ad. 21. 

Interpelacje i wnioski radnych.

Wykaz zgłoszonych przez radnych interpelacji stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.

W powyższym punkcie głos zabrali: 
Pan Paweł Bednarek – Dyrektor MZDiM w Jaworznie, który w swej wypowiedzi

odniósł się do pierwszej sprawy poruszonej przez Pana radnego Ciołczyka dotyczącej
uszkodzonej wiaty. Została ona uszkodzona przez sprawcę zewnętrznego, znanego już
Policji. Proces likwidacji szkód był uzależniony od likwidatora szkód sprawcy. Nie można
było tej wiaty naprawić dopóki on się nie pojawił. Udało się skontaktować z likwidatorem
szkody. W chwili obecnej naprawiana jest ławeczka i słupki, natomiast pozostała część
wiaty zostanie odbudowana po otrzymaniu odszkodowania. 

Pan Marek Migas, który zgłosił interpelacje w następujących sprawach:
• powszechnej dostępności do bezpłatnego internetu w miejscach publicznych na

terenie miasta,
• rozważenia możliwości uruchomienia kursu autobusu PKM Jaworzno z Jaworzna

do  Krakowa,  gdyż  spora  grupa  mieszkańców  Jaworzna  podróżuje  na  trasie
Jaworzno-Kraków-Jaworzno,

• wyczyszczenia  ulicy  3  Maja,  szczególnie  przy  krawężnikach,  z  zalegającego
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piasku,
• udrożnienia  jednej  ze  studzienek  kanalizacji  burzowej  zlokalizowanej  przy  ww.

ulicy, która po intensywnych opadach ujawnia niedrożność odpływu kanalizacji -
radny  zwrócił  się  również  o  dokonanie  przeglądu  i  ewentualnych  prac
udrażniających innych studzienek na jaworznickich ulicach,

• weryfikacji punktów oświetlenia miejskiego poprzez np. wizje lokalne patroli Straży
Miejskiej  w  celu  poprawy  bezpieczeństwa  mieszkańców  w  porze  wieczornej
i nocnej,

• poprawę  poszczególnych  elementów  podjazdów  dla  wózków  przy  schodach
wzdłuż  ciągów  pieszych  od  ul.  3  Maja  do  ul.  Bocznej  i  od  ul.  3  Maja
do ul. Paderewskiego,

• przedstawienie  rozwiązań  sprzętowych  i  organizacyjnych,  w  celu  usunięcia
„problemu psich odchodów w przestrzeni publicznej Jaworzna”.

Ww. interpelacje w formie pisemnej  zostaną złożone w Biurze Rady Miejskiej  w dniu
jutrzejszym. 
    

Ad. 22. 

Wnioski Mies  zkańców.

W powyższym punkcie o zabranie głosu zwrócili się mieszkańcy miasta:
Pan  Wacław  Chudzikiewicz –  który  w  swym  wystąpieniu  poruszył  tematy

związane z:
• brakiem  dojścia  do  kładki  widokowej  na  Geosferze,  zejściem  z  tej  kładki  do

Geosfery oraz brakiem punktu gastronomicznego lub choćby automatu z napojami
dla odwiedzających to miejsce,

• rozważenia możliwości skorzystania z funduszy pomocowych przeznaczonych dla
szkół,

• blokowania  działalności  Sojuszu  Lewicy  Demokratycznej  w  Jaworznie  –  podał
przykład  niewłaściwego,  zdaniem  mieszkańca,  zachowania  młodzieży  podczas
obchodów 1 Maja podczas składania wieńców pod pomnikiem w osiedlu Byczyna.
Pan  Ferdynand  Merta –  w  swym  wystąpieniu  poruszył  ponownie  temat

ul. Szczakowskiej i bardzo złego stanu technicznego tej ulicy – zwrócił się o usunięcie
zapadlisk, pękań oraz ubytków w jezdni na odcinku od nr 19 – 23. Ponadto zwrócił się,
pod wpływem artykułu w tygodniku „Co Tydzień”, o przedstawienie motywów zatrudnienia
w Ośrodku Profilaktyki Uzależnienia od Alkoholu i Pobytu Nietrzeźwych w Jaworznie żony
dyrektora – czy osoba posiadała odpowiednie kwalifikacje do pracy w ww. Ośrodku, czy
był  ogłoszony konkurs o naborze oraz kiedy ogłoszenie to  ukazało się  do publicznej
wiadomości. Kolejną sprawą jaką poruszył mieszkaniec była prośba o wskazanie z jakich
źródeł  zostały sfinansowane premie dla wybranych urzędników samorządowych.     

Pan Józef Natonek – Prezes MPWiK w Jaworznie – wystąpił  w tym punkcie
między  innymi  w  imieniu  260  pracowników  spółki,  którzy  codzienną  ciężką  pracą
przyczyniają się do rozwoju spółki. To co usłyszał Pan Prezes w dniu dzisiejszym na tej
sali mogłoby świadczyć o tym, że w spółce nic się nie robi tylko bierze pieniądze. Uważa,
że ostatnie lata, ostatnie 10 lat to czas niesłychanie potężnych historycznych inwestycji
w naszym mieście. W ostatnich latach za kwotę ponad 200 milionów zł wybudowano ok.
100  km  kanalizacji  dla  mieszkańców  miasta.  Pan  Prezes  jest  przekonany,  że  to  te
inwestycje spowodowały, że mieszkańcom żyje się lepiej. I to nie jest tylko zasługa Pana
Prezesa  ale  także  260  pracowników  spółki.  Z  dzisiejszych  wypowiedzi  można
wywnioskować, że jest to spółka mlekiem i miodem płynąca w której niewiele się robi.
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Kolejną  sprawą  którą  poruszył  to  temat  oszczędności.  Zdaniem  Pana  Prezesa
oszczędności  są widoczne. Przez wiele lat miasto kupowało wodę. Uznano, że taniej
będzie jak miasto będzie miało własne źródło. I tak się stało, miasto wybudowało swoje
ujęcie czego efektem była możliwości obniżenia ceny wody o16 groszy. Co więcej stacja
wody była wybudowana w oparciu o środki unijne i to wszystko się stało dzięki codziennej
pracy  260  pracowników  spółki.  Stwierdził,  że  za  moment  Pan  Wiceprezes  Łabaj
przedstawi  jak  te  inwestycje  przełożyły  się  na  podwyżkę,  najmniejszą  z  możliwych
dotyczącą  ścieków.  Na  zakończenie  odniósł  się  również  do  porównywania  z  innymi
miastami. Nadmienił, że każde miasto ma inne uwarunkowania, Jaworzno ma taką cenę
jaka wynika z kalkulacji kosztów.    

Pan Marek Łabaj  –  Wiceprezes MPWiK w Jaworznie,  który przypomniał,  że
podpisywany w 2004 r.  traktat akcesyjny zobowiązywał,  że do 31 grudnia 2015 będą
wykonane pewne wskaźniki  skanalizowania. Mając to na uwadze w 2008 roku spółka
wystartowała  do konkursu z  I  fazą  projektu,  który został  zaakceptowany przez Radę
Nadzorczą i Radą Miejską. Do kolejnej fazy projektu przystąpiono w 2012 roku, który
również  został,  zaakceptowany  przez  Radę  Nadzorczą  i  Radą  Miejską.  Kolejne  fazy
projektów III i IV były w 2013 r. i 2014 r. Do każdych z projektów była przedstawiana
kalkulacja  kosztów z  których  wynikało,  że  cena ścieków będzie  musiała  rosnąć.  I  to
wówczas był czas na dyskusję. Teraz kiedy inwestycja została zrealizowana nie można
cofnąć  czasu.  Podwyżka,  która  została  zaproponowana  jest  konsekwencją  tych
inwestycji, które zostały wykonane. Spółka MPWiK jest w 90 % spółką majątkową, to są
sieci kanalizacyjne, to są urządzenia, to są budynki i budowle, które generują określone
koszty.  Jednym  z  największych  kosztów  jest  podatek  od  nieruchomości.  Następnym
dużym  kosztem  jest  amortyzacja,  mniejszymi  są  materiały  i  energia  a  najmniejszą
wartością są wynagrodzenia. Na zakończenie swej wypowiedzi odniósł się do rankingów
o którym była mowa w dniu dzisiejszym. Zadał pytanie: „(...) czy to, że w Mysłowicach czy
Dąbrowie Górniczej jest drożej, to my się z tym lepiej czujemy, czy to nam jakoś poprawia
samopoczucie? Wydaje mi się że nie. To nie ma wpływu”. Wpływ na to ma coś innego.
Jeżeli  popatrzy się  na wielkość Jaworzna – to zajmuje ono 13 miejsce w kraju,  jeśli
popatrzy się na liczbę mieszkańców – to zajmuje ono 42 miejsce w kraju, jeśli popatrzy
się  na  gęstość  zaludnienia  –  to  zajmuje  ono  545  miejsce  w  kraju.  I  to  jest  jedna
z przyczyn, że ceny w Jaworznie są takie a nie inne. 

Pan Janusz Ciołczyk – w imieniu organizatorów zaprosił w następną niedzielę
radnych,  Prezydentów  oraz  mieszkańców  miasta  pod  pomnik  Ofiar  Faszyzmu
w  Ciężkowicach  na  uroczystości  obchodów  75  rocznicy  rozstrzelania  mieszkańców
Ciężkowic.         

Pan Marcin Kozik – zwrócił na paradoks jaki w tym momencie zaistniał. Prezesi
MPWiK  w  Jaworznie  wypowiadają  się  w  punkcie  „Wnioski  mieszkańców”.  Na  temat
sytuacji spółki i podnoszenia stawki za ścieki powinno się dyskutować w pkt. 16 porządku
obrad. To dzięki  radnym koalicyjnym doszło do takiego paradoksu. Zamknięta została
dyskusja  w  bardzo  ważnym  punkcie  dotyczącym  podwyżki.  Odniósł  się  również  do
wypowiedzi  Prezesa  Natonka.  Powiedział:  „(...)  Panie  Prezesie  te  słowa  które  Pan
wypowiedział,  nie powiedział  nikt z radnych, szczególnie radnych opozycji.  Jeżeli  Pan
mówi o mleku płynącym, to w MPWiK to mleko płynie tylko i wyłącznie w jednym kierunku
od dłuższego czasu i  Pan wie  o  kim teraz  mówię.  Ja dziwię się  szanownemu Panu
Prezesowi, że zarabiając uczciwie pieniądze, bo ja w Pana uczciwość tutaj nie wątpię
i biorę za dobrą monetę, nie chce Pan powiedzieć mieszkańcom Jaworzna jakie Pan
wynagrodzenie  otrzymał  za  miesiąc  kwiecień.  A  może  nawet  ci  pracownicy,  którzy
pracują w MPWiK byliby zainteresowani ile ich Prezes tak faktycznie zarabia i mogliby
sobie swoje stawki porównać. W MPWiK pracuje naprawdę dobry skład pracowników,
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szczególnie pracowników wykonujących prace fizyczne, bo tak naprawdę to ich wikcie
Szanowni  Państwo  jesteście  i  wikcie  podatników.  Proszę  o  tym  pamiętać.”
Na zakończenie zwrócił  się z prośbą, aby na kolejnej sesji  Rady Miejskiej  nie ucinać
dyskusji w tak bardzo ważnych punktach jak dzisiaj.

Pani Barbara Sikora – rzeczywiście, że to co powiedział Prezes MPWiK budzi
nadzieje na świetnie rozwijające się miasto. Ale nikt z radnych nie kwestionował dobrej
pracy  pracowników  MPWiK.  Zorganizowali  znakomitą,  profesjonalną  konferencję
a  konkluzją  tego  spotkania  było  stwierdzenie,  czy  aby  nie  udałoby  się  poszukać
oszczędności. 
Ponadto  zaprosiła  wszystkich  na  spotkanie  jakie  w  dniu  jutrzejszym  odbędzie  się
w „Trzech Bramach” z okazji 170 rocznicy urodzin księdza Stojałowskiego.      

Pani  Renata  Chmielewska –  w  swej  wypowiedzi  odniosła  się  do  słów
wypowiedzianych przez Pana Dariusza  Starzyckiego – I Zastępcy Prezydenta Miasta.
Powiedziała:  „(...)  Panie  Prezydencie  Starzycki,  Wiceprezydencie  naszego  miasta
a jednocześnie Prezesie PiS w naszym mieście w pkt.16 powiedział Pan takie słowa,
cyt.”skorumpowany zarząd GPW”, dodał Pan po chwili „były zarząd” i jeszcze Pan dodał
„wszyscy o tym wiedzą”. Publicznie chce Panu powiedzieć, że jako radna Rady Miejskiej
nic  nie  wiem o  korupcji  w  GPW  i  ja  to  rozumiem,  że  jeżeli  Pan  ma jakieś  dowody
dotyczące, że tam jest korupcja w GPW czy była korupcja w GPW to jako Wiceprezydent
doniósł Pan do odpowiednich organów i poinformował Pan o tym Prokuraturę”.  

Pan Jan Michalik – w swej wypowiedzi zwrócił się z prośbą, aby przy jednym
z mikrofonów w sali  obrad  zamontować  pulpit,  aby  wypowiadająca  się  osoba  mogła
położyć swoje pismo czy potrzebne do wypowiedzi dokumenty. 

Wnioski mieszkańców stanowią  z  ałąc  znik Nr 42 do protokołu.

Pan Dariusz Starzycki – I Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił, że odnosił się
do  informacji  medialnych  szeroko  opisujących  sytuację  w  GPW  za  poprzedniego
zarządu,  za poprzedniego zarządu województwa śląskiego,  o sytuacji  jaka tam miała
miejsce, o tym co robili, jak finansowali, co finansowali. A co do zarzutów o którym mówi
Pani  radna  Chmielewska,  nie  musi  nic  robić,  ponieważ  z  informacji  medialnych  wie,
że odpowiednie służby sprawą się już zajmują. Podkreślił, że dzięki temu iż Jaworzno ma
własne źródło nie musi kupować drogiej wody z GPW (dawnej miasto musiało kupować
aż 50% wody potrzebnej dla miasta). Odniósł się również do przykładu podanego przez
Pana  radnego  Piętaka,  który  podał  przykład  Dąbrowy  Górniczej.  Poinformował,
że Dąbrowa Górnicza podniosła cenę o 3 zł. Aktualna cena, która będzie obowiązywać
w tym mieście od 1 lipca wynosi 17 zł za wodę i ścieki.  

Pan Aleksander Tura – który odniósł się do wniosku złożonego przez jednego
z  mieszkańców dotyczącego  artykułu  prasowego  w  sprawie  zatrudnienia  w  Ośrodku
Profilaktyki Uzależnienia od Alkoholu i Pobytu Nietrzeźwych w Jaworznie żony dyrektora.
Z uwagi na fakt, że z chwilą powstania w 2002 r. ww. Ośrodka nie było pracowników
posiadających  wykształcenia  medycznego,  koniecznym  było  zatrudnienie  pielęgniarki
i  sanitariuszy.  Trudno jest  znaleźć jakąkolwiek pielęgniarkę,  która chciałaby pracować
w takich warunkach. Żona zgodziła się pracować w charakterze pielęgniarki  i  nie ma
żadnej podległości służbowej wobec dyrektora. Jest to stanowisko na które nie organizuję
się  naborów.  Zaprosił  wszystkich,  którzy  mają  o  to  pretensje  na  jeden  nocny dyżur.
Być może wówczas będzie okazja zobaczyć w jakich warunkach pracuje personel. 
Bardzo  krytycznie  odniósł  się  również  do  innych  słów  redaktora  gazety  opisującego
innych członków rodziny Pana Tury. Nadmienił, że sprawa znajdzie swój finał w Sądzie. 
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W  związku  z  wyczerpaniem  listy  mówców  Przewodniczący  Rady  Miejskiej złożył
życzenia wszystkim dzieciom z okazji zbliżającego się Dnia Dziecka. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął
obrady sesji Rady Miejskiej w Jaworznie.

                                                                                                      
Integralną część  protokołu stanowi nagranie sesji w formie audio-video zamieszczone
na stronie jaworznickiej w zakładce „Rada Miejska”. 

              
Protokołowała:       Przewodniczący  Rady  

          
Dorota Szczepańska     Wiesław Więckowski
inspektor              
                                                                                                   


